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Protok61 Nr 21/17
wsp61nego posiedzenia Komisji Samorzljdu Terytorialnego i Komisji Rolnictwa, Gospodarki
Wodnej i Ochrony Srodowiska Sejmiku, kt6re odbylo siC; 20 stycznia 2017 r. w godz.
od 11.00 do 12.15 w UrzC;dzie Marszalkowskim Wojew6dztwa SWic;tokrzyskiego w Kielcach.

Zaproszenie do udzialu w posiedzeniu stanowi zalljcznik nr 1.

Obrady prowadzili Przewodniczllcy Komisji Samorzlldu Terytorialnego - Bartlomiej
Dorywalski oraz Przewodniczllcy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Srodowiska - Wojciech Borz~cki.

W posiedzeniu uczestniczyli czlonkowie Komisji oraz goscie zgodnie z zalljczonymi listami
obecnosci (nr 2 - 4).

Czlonkowie Komisji Samorzljdu Terytorialnego oraz Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej
i Ochrony Srodowiska jednoglosnie przyjc;li do realizacji podany nizej porzljdek obrad
(projekty uchwal wymienione w pkl. 3 i 4 podlegaly zaopiniowaniu przez Komisjf( Rolnictwa,
Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska Sejmiku).

I. Plan rzeczowo-finansowy SWic;tokrzyskiego Zarzljdu Melioracji i Urz"dzen Wodnych
w Kielcach na rok 2017.

2. Informacja na temat aktualnego stanu prac w zakresie zabezpieczenia
przeciwpowodziowego i zapobiegania klc;skom zywiolowym.

3. Zaopiniowanie projekt6w uchwal w sprawie:
a. likwidacji aglomeracji Oleszno,
b. likwidacji aglomeracji Kazimierza Wielka.

4. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyznaczema obszaru granlc aglomeracji
Kazimierza Wielka.

5. Sprawy rozne.

Zaproszenie i materialy do pkt. 1-2 porzljdku obrad stanowilj zalljczniki do akt
Komisji, zas do pkt. 3-4 do akt XXX sesji Sejmiku.

Przebieg posiedzenia:

Ad 1 i 2.
Pan Pawel Taborski - Z-ca Dyrektora Swi~tokrzyskiego Zarzlldu Melioracji Urzlldzen
Wodnych w Kielcach przedstawil plan rzeczowo-finansowy jednostki wraz z informacjlj
nt. aktualnego stanu prac w zakresie zabezpieczenia przeciwpowodziowego i zapobiegania
klc;skom zywiolowym. Poinformowal 0 dochodach i wydatkach bie:i:'lcych oraz majljtkowych,
a takte realizacji zadan statutowych oraz z zakresu administracji rZljdowej. Om6wil
planowane zadania inwestycyjne. Najwazniejszym i najbardziej prestizowym projektem jest
ochrona przeciwpowodziowa Sandomierza, kt6rego realizacja wsp61finansowana bc;dzie
ze srodk6w Banku Swiatowego oraz Banku Rozwoju Rady Europy. Trese informacji
na pismie stanowi zalljcznik nr 5 i 6.

W dyskusji glos zabrali:

Radny Mieczyslaw G~bski poprosil 0 wyjasnienia na temat zalozonego w planie rzeczowo
finansowym 6% wzrostu srodk6w na wynagrodzenia dla pracownik6w SZM i UW.
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Dyrektor Pawel Taborski odpowiedzial, ze czynnikiem maj"cym wplyw na przyj~cie

ww. wskainika jest wzrost placy minimalnej, ktorej wysokosc rzutuje na wielkosc
wynagrodzen, odpraw i nagrod. Ponadto w zwi"zku ze wspolpracq z Bankiem Swiatowym
w jednostce zwi~kszylo si~ zatrudnienie 0 I osob~ (potrzeby S" znacznie wi~ksze).

PrzewodniczllCY Komisji, Bartlomiej Dorywalski stwierdzil, ze jest zmartwiony
inforrnacj" na temat przewidywanej w planie finansowym kwoty 290 tys. zl na realizacj~

zadail wlasnych SZM i UW, ktora w przypadku braku dotacji z Ministerstwa Rolnictwa moze
zostac bardzo szybko wydatkowana. Zapytal, czy zostala przekazana inforrnacja
nt. wysokosci dotacji na rok biez"cy? Nast~pnie poprosil 0 wyjasnienie, ile kilometrow
walow pozostanie do modemizacji po zrealizowaniu projektu ochrony przeciwpowodziowej
Dorzecza Odry i Wisly (wartosc zadania ok. 100 min zl) oraz jaki etap realizowany jest
obecnie w stosunku do calej dlugosci walow wislanych (niektore zadania wykonano 4-5 lat
temu).

Dyrektor Pawel Taborski wyjasnil, ze przez wiele lat byl przyznawany corocznie sztywny
limit dotacji z Ministerstwa Rolnictwa i kwota ta co roku jest taka sarna. Podkreslil,
ze Swi~tokrzyskie wyprzedza inne wojewodztwa w pracach na walach wislanych w rejonie
Sandomierza, ktore spelniaj" wymagane standardy (po jednej stronie mieszcz" si~ w I klasie,
po drugiej stronie w II klasie). Podkarpacie wykonuje swoj odcinek. Podzadania w tym
obszarze obejmuj" cal" pozostal" infrastruktury tj. zabezpieczenie walow rzeki Koprzywianki,
budow~ 3 pompowni: przy Koprzywiance (2) i w Nadbrzeziu (I"cznie z rzekami, ktore
S" w prawobrzemej cz~sci Sandomierza - Struga i Atramentowka), budow~ nowej pompowni
w rejonie Huty i osiedla, budow~ calego zabezpieczenia Huty i osiedla poprzez
podwyzszenie walow i ich zabezpieczenie (wal opaskowy). Wykonanie tych inwestycji
zgodnie z wytycznymi i norrnatywami zamyka temat zabezpieczenia Sandomierza i jego
okolic. Nast~pnie p. dyrektor poinforrnowal, iz rowniez w ramach wspolpracy z Bankiem
Swiatowym tocz" siy rozmowy w sprawie opracowywania kompleksowej dokumentacji na
w~zel Polaniecki, a w kolejnym etapie powstalby nast~pny nizszy odcinek - w~zel

Nowokorczynski. Cala strategia jest przyj~ta w programie rz"dowym: "plan zarz"dzania
ryzykiem powodziowym", ktory ustala dzialania na 6 lat. Dobrze byloby gdyby udalo
si~ te zamierzenia zrealizowac.

Radny Grigor Szaginian zapytal 0 koszty koszenia traw.

Dyrektor Pawel Taborski wyjasnil, ze ww. celu samorz"d zamowil metraki i ponosi koszty
ich utrzymania (paliwo, ewentualne naprawy, amortyzacja, place pracownikow).
W minionym roku byl jeden przypadek zlecenia tej uslugi na jednym odcinku podmiotowi
zewn~trznemu (dokladne wyliczenia p. dyrektor przedstawi radnemu po uzyskaniu inforrnacji
ze SZM i UW).

Radny Andrzej Swajda potwierdzil, ze od 2010 roku byly realizowane duze inwestycje
na walach. Zapytal, do kiedy planowane s" prace w ramach obecnego etapu w~zla

Sandomierskiego?

Dyrektor Pawel Taborski poinforrnowal, ze teoretycznie w umowie z Bankiem Swiatowym
mowi si~ 0 latach 2017-2023, jednahe planuje si~ zrealizowanie i zamkni~cie inwestycji
do roku 2020 (tj. w okresie 3 lat od podpisania umowy), tym bardziej ze juz przeprowadzono
procedury z wylonieniem wykonawcy, ktore przewlekaly si~ z r6:i:nych przyczyn.
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RadllY AJ1(h'zeJ Swajda zapytal. na jakim etapie jest I'odbrpacie z podwyzszeniem walu
na Wisle w okoliey Sandomierza?

Dp'ektor Pawel Taborski wyjasnil. ze generalnie proeedury budowlane w Podkarpaekim
zostaly przeprowadzone wezesniej. natomiast pomini,to wybor konsultantow (obeenie
przeprowadzony jest wspolny przetarg dla trzeeh wojew(\dztw), a jest to warunek konieczny,
wynikajaey z umow bankowych. Wyrazil nadziej" ze Podkarpaeie wykona zadania na swoim
odcinkll (ktory nie jest dlugi) najpozniej do przyszlegc> roku i w wyniku tyeh dzialan wyzel
Sandnmierski b,dzic w pelni zabezpicczony Iewo,tronnie i prawostronnie.

Radny Mieczyslaw G~bski poprosil (I wyjasnienia na
rzeezowo-finansowym wysokosci kwoty 2 min 671
przeeiwpowodziowycll.

temat przewidzianej w planie
tys. zl na obslugy walow

Uyrcktor I'awcl Taborski poinforJno\\al. iz jcst to Iqczna kwota calorocznych wydatkow
na obsillg, wszystkich zbiornikow, pompowni. 35U km walow wraz z kosztami energii
elektrycZIlcj.

Czlonck Zal'z'ldll WojcwfHILhva, Piotr Zol'ldck zwr6cil uwag" ze w dalszym Clljgll
nie zostal rozwiqzany bardzo zlozony problem Iniydzywala w zakresic zadrzewien
i zakrzaczcr'l, kt6re wplywajq na zmnicjszcnic ochrony przeeiwpowodziowej. Przypomnial, ze
byla podejlllowana za slrony Urz,du Marszalkowskicgn pr6ba przygotowania planow
wycinki, jcdnakZc natrafiono na mur nic do przebicia. Calc mi,dzywale jest obszarem
natllrowylll, gdzic znajdujlj si, rC7.crwaty i I'howiqzllje scislejsza forma oehrony. Jest
to bardzo powazne zagrozcnic, jesli chodzi 0 wszclkicgo rodzaju powodzie. Wedlug oeeny
eksperekiej poziom wody wezasie powodzi w 20 I0 roku zc wzglC;du na zakrzaczenia
podni6s1 siC; 0 ponad 90 em - I m, co spowodoll'alo ogromne spi,trzenie wody. Z tq sprawlj
nie mozna sobie absoilitnie poradzic, 1'omimo monitowania s1'rawy na wiele sposobow
do rl1znych instytllcji, tYIll bardzicj ze struktllra II'lasnosci jest bardzu zr6znieowana (poza
zastoiskallli Sa to rowniez tereny prywatne) a ingercncja jest zdeeydowanie trudniejsza,
poniewaz trzeba wyst,powac 0 wyuanie indywidualnyeh deeyzji. Zaznaezyl, ze konieezne
jest poszllkiwanie rozwiqzania tego problemll bel. wzgkdu na 10, kto sprawuje wladzy
i tlj sprawlj nalezaloby si, ponownie zajqc. ZakrzaezeJ'l b,uzie przybywac i zagrozcnie bc;dzie
roslo. Podkrcslil, ze na w,zc! Sandomierski prLewi,L~iano kwot, ::'~O min zl. Jest to ogromna
inwestycja, ale gdyby takic same kwoty byly przcznaczonc na oezyszczcnie miydzywala,
efekt ochrony przed powodzi'l by byl zdeeydowanie wi,kszy. Obcenie nie mozna sobie
porauzic 7. rcstrykcjami. kt6rc wynikaiq z przcpisuw 0 ochronie przyrody. Czc;sc zakrzaczen,
zadrzcwicr'l. w ramach decyzji indywiuualncj uualo si, usunqc, lecz potrzebne jest
rozwi'lzanie 0 charakterze systcl1lowyl1l. w ol",bie decyzji srodowiskowcj, jak i samego
wykonawstwa. Tr7.cba uregulowac stany prawne grullt6w - ponad 40% stanowi wlasnosc
prywatnq, pozostale - wlasnosc Skarbu Pm'lstwa. co w z-naezny spos6b lIlrudnia dzialania.

Dyrcktor Uepartamentu Rozwuju Obs7.anl\\ Wiejskich i Srodowiska, Slawomir
Ncugebaucr zwr6cil llwag", i.c wszystkie zuuania zwiljzanc z lItrzymaniem rzek
i mi,dzywala s'l zadaniami Skarbu Pallstwa, kt<\rc wykonujq rozne podl1lioty: Regionalny
Zarzljd Gospodarki Wodllej (odpowiada za rzcki i mi,dzywalc) oral. Swi,tokrzyski Zarzljdll
Mc1ioracji Wodnych (odpowiada l1l.ill. za waly). Sytuacja ta w praktyce powoduje trudnosci,
bowiem Swi,tokrzyski Zarzljd Melioracji Wodnych nie jcst 11l1locowany do podejmowania
e1zialall na mi,dzywalu (zadanie RZGW). Wyrazli nauziew. zc proccdowana obeenie lIstawa
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zintegruje wszystkie sluzby zajmujljce siy gospodarowaniem wodlj (pojawi siy jeden
wlasciciel i zarzljdzajljcy urzljdzeniami melioracji podstawowych i szczegolowych).

Radny Mieczyslaw Sas w nawiljzaniu do ustalen z wyjazdowego posiedzenia komisji
Sejmiku zapytal, jak przedstawia siy sprawa budowy zbiomika retencyjnego na Wiemej
Rzece.

Dyrektor Pawel Taborski wyjasnil, ze zostala "''Ykonana bardzo szczegolowa
inwentaryzacja przyrodnicza, raport oddzialywania na srodowisko i jest przygotowywana
nowa decyzja srodowiskowa. Niestety juz pojawiajlj siy glosy, ze ekolodzy bydlj siy
odwolywac od tej decyzji.

Przewodniczllcy Komisji, Bartlomiej Dorywalski zwrocil uwagcy na potrzeby informowania
o podejmowanych dzialaniach mieszkancow, ktorzy bardzo liczyli na budowcy zbiomika.

Dyrektor Pawel Taborski podkreSlil, ze mieszkancy bardzo chytnie przychodzlj na spotkania
i wyrazajlj swoje zdanie, natomiast przyrodnicy nie chclj w nich uczestniczyc, pomimo
zaproszen wladz gminy i radnych. Przyjmujlj wygodnlj pozycjy recenzenta.

Radny Mieczyslaw Gybski poprosil 0 wyjasnienia na temat udroznienia i przebudowy cieku
wodnego "Stara Goryczanka". Zapytal, czy sprawa podtopienia kilku solectw w wyniku
niedroznego cieku wodnego zostala juz rozwiljzana?

Dyrektor Pawel Taborski wyjasnil, iz po odbytych spotkaniach z mieszkancami
i ustaleniach z bylym Wojewodlj Swiytokrzyskim przyjyto, ze Zarzljd Melioracji moze
uczestniczyc w udroznieniu i przebudowie cieku. Opracowana zostala dokumentacja,
niemniej biorljc pod uwagy fakt, ze przepusty i przejazdy stanowilj wlasnosc prywatnlj,
wymagana jest partycypacja w pokryciu kosztow przez zainteresowanych, co stanowi duZlj
trudnosc w realizacji przedsiywzicycia.

W zwiljZku z wyczerpaniem glosow w dyskusji, przewodniczllcy Komisji Samorzlldu
Terytorialnego, Bartlomiej Dorywalski zapytal radnych, czy Slj glosy przeciwne przyjyciu
rozpatrzonych dokumentow?

Komisja SamoTZljdu Terytorialnego oraz Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Srodowiska przyjcyly do wiadomosci plan rzeczowo-finansowy Swicytokrzyskiego Zarzljdu
Melioracji i UTZljdzen Wodnych na rok 2017 wraz z informacjlj nt. aktualnego stanu prac
w zakresie zabezpieczenia przeciwpowodziowego i zapobiegania klcyskom zywiolowym.

Przewodniczllcy Komisji Samorzlldu Terytorialnego, Bartlomiej Dorywalski oznajrnil,
iz porZljdek obrad przeslany w zaproszeniach dla czlonkow tej Komisji zostal wyczerpany.
Przekazal przewodnictwo obrad Przewodniczllcemu Komisji Rolnictwa, Gospodarki
Wodnej i Ochrony Srodowiska, Wojciechowi Borzyckiemu.

Ad 3-4.
Pan Slawomir Neugebauer - Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich
i Srodowiska przedstawil projekty uchwal w sprawie:
- likwidacji aglomeracji Oleszno,
- likwidacji aglomeracji Kazimierza Wielka,
- wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Kazimierza Wielka.
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Glos6w w dyskusji nie bylo.

Przewodnicz=lcy Komisji, Wojciecb Borz~cki przed przyst=lpieniem do przeglosowania
opinii do ww. projekt6w zaproponowal, by Komisja wniosla 0 przedstawienie radnym na sesji
Sejmiku w formie autopoprawki ZarZ=\du Wojew6dztwa, czytelnej mapy obrazuj,!cej obszar
i granice aglomeracji Kazimierzy Wielkiej, stanowi,!cej zal,!cznik do ww. uchwaly.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila
pozytywn,! opiniy Nr 100/17 do projektu uchwaty w sprawie likwidacji aglomeracji Oleszno
(zal,!cznik or 6 do protokolu posiedzenia Komisji Rolnictwa).

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila
pozytywn,! opiniy Nr 101/17 do projektu uchwaly w sprawie likwidacji aglomeracji
Kazimierza Wielka (zal,!cznik or 7 do protokolu posiedzenia Komisji Rolnictwa).

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila
pozytywn'! opiniy do projektu uchwaty w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji
Kazimierza Wielka wraz z ww. wnioskiem (zal,!cznik or 8 do protokolu posiedzenia Komisji
Rolnictwa).

Ad 5.
Spraw r6znych nie zgloszono.

Na tym posiedzenie zakonczono.

~rzewoonlc2~Cy r(oml~J
Ro/nQ.va, GoSpodar1<i W

IOchrony dO'Nisk ~-----~
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